
 

 

 

 

 

 

Aan de fractie van de Christen Unie 

T.a.v. de heer Teeuwen 

Haven Zuidzijde 30 

7607EW Almelo 

 

 

 

 

  

 

 

 

Uw brief Uw kenmerk Ons kenmerk Datum 

  UIT - 1560678 22 september 2015 

    

Bijlage(n) Doorkiesnummer Behandeld door Zaaknummer 

 0546-541111 H. Reimerink DCS - 1543781 

 

Onderwerp 

Beantwoording brief Christen Unie over de IKC ontwikkeling 

 

 

Pagina 1 van 5 

UIT - 1560678 

Sector Samenleving 

Postadres: 

Gemeente Almelo 

Postbus 5100 

7600 GC  Almelo 

 

Bezoekadres: 

Haven Zuidzijde 30 

7607 EW Almelo 
 

telefoon: (0546) 54 11 11 

e-mail:    gemeente@almelo.nl 

internet:  www.almelo.nl 

Bank: BNG Bank, Den Haag 

         NL56 BNGH 028 50 00 187 

         BIC Code: BNGHNL2G 

 

BTWnr. 

NL 0015 84 108 B 01 

Geachte heer Teeuwen,  

 

In deze brief beantwoorden wij uw vragen over de ontwikkeling van de Integrale Kind Central 
(IKC) en het traject van harmonisatie van de voorzieningen kinderopvang. 
De gemeente ondersteunt en faciliteert dit traject maar we zijn tevens ook direct 
belanghebbende, wij zijn immers eigenaar van veel (onderwijs)gebouwen. Het College kiest 
ervoor om in een moderne regierol het proces van IKC ontwikkeling te faciliteren. De 
organisaties van onderwijs, kinderopvang en peuterspeelzalen zijn primair aan zet voor de 
realisatie van de harmonisatie en de IKC’s.  
Uw vragen gaan voor een deel over zaken die we de komende tijd in deze IKC ontwikkeling 
gaan uitwerken. Wij zullen daarom over een aantal onderwerpen die u in uw brief aan de orde 
stelt geen standpunten vooraf innemen. Dat doet immers geen recht aan de 
samenwerkingspartners en niet aan de regierol van de gemeente. 
 
In de beantwoording volgen wij uw brief met vragen en opmerkingen. 
 
1. Binnen IKC’s werken onder andere de kinderopvang en het peuterspeelzaalwerk samen. In 
Almelo wordt het peuterspeelzaalwerk door de gemeente gesubsidieerd en uitgevoerd door 
de Stichting Kindcentra Almelo (SKA). Deze werkvorm is bedoeld voor kinderen van niet-
werkende ouders. Kinderen van werkende ouders kunnen voor voorschoolse opvang terecht 
in de kinderopvang. Dit wordt betaald door de ouders zelf en de belastingdienst. In Almelo is 
dus nog niet of nauwelijks sprake van inhoudelijke voorschoolse harmonisatie. Bij enkele 
inhoudelijke projecten wordt hiermee wel geëxperimenteerd, aldus uw brief. 
Kunt u aangeven welke experimenten rond de harmonisatie van voorschoolse opvang 
concreet plaatsvinden in Almelo? 
 
Antwoord. Het proces van harmonisatie is op enkele plekken al voorbereid en/of in gang 
gezet.  

- Aadorp, Bornerbroek, Montessorischool, Leemhorst. Deze groepen zijn gehuisvest in 
hetzelfde gebouw en de peuters van de peuterspeelzaal en kinderopvang spelen en 
leren samen. 
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- Daarnaast zijn er 3+ groepen in Sluitersveld, Wierdensehoek en De Riet. De 3-jarigen 
van de kinderopvang worden naar de peuterspeelzaal gebracht waar ze samen met de 
peuters aldaar samen spelen en leren. Als de kinderen klaar zijn bij de peuterspeelzaal, 
gaan ze weer terug naar de kinderopvang. Er is hier geen sprake van huisvesting in 
hetzelfde gebouw. 

- Aan de Volkerinkstraat is wel een peuterspeelzaal in een kinderopvanglocatie 
gehuisvest, maar er zijn geen gezamenlijke programma’s omdat dit mogelijk om een 
tijdelijke situatie gaat.  

Kortom: op 8 plekken in Almelo kunnen peuters van de kinderopvang en peuterspeelzaal 
al met elkaar spelen en leren.  

 
2. Kunt u volstrekt garanderen dat daarbij particuliere kinderopvangorganisaties geen 
concurrentienadeel ondervinden ten opzichte van het met gemeenschapsgeld 
gesubsidieerde SKA? Zolang harmonisatie niet breed wordt ingevoerd, bijvoorbeeld, lijkt 
het uit concurrentieoverwegingen oneerlijk is als kinderen van werkende ouders wel een 
plekje krijgen bij SKA. Hoe ziet u dat? 
Antwoord. Het is onze doelstelling dat alle kinderen, binnen de wettelijke- en beleidskaders, 
op gelijke wijze en grondslag toegang krijgen tot de al dan niet gesubsidieerde geboden 
kinderopvangvoorzieningen in Almelo.  
Het peuterspeelzaalwerk inclusief VVE (Voor –en Vroegschoolse Educatie) wordt uitgevoerd 
door Stichting Kindcentra Almelo. Het reguliere peuterspeelzaalwerk is toegankelijk voor 
peuters van 0 en 1 verdieners. Kinderen van 2 verdieners kunnen hun kind naar de 
kinderopvang brengen omdat 2 verdieners via de belastingdienst een kinderopvangtoeslag 
kunnen aanvragen. Mocht op het consultatiebureau een taalachterstand geconstateerd 
worden, dan krijgt een peuter een VVE-traject aangeboden. Dit zijn 4 dagdelen i.t.t. de 2 
dagdelen van een reguliere peuterspeelzaalplek. Ook kinderen van 2 verdieners kunnen een 
taalachterstand hebben en dus komen zij ook in aanmerking voor een VVE-traject dat door de 
gemeente wordt bekostigd. Er is dus geen sprake van discriminatie of achterstelling tussen 
particuliere KO en de gesubsidieerde SKA. 
 
3. Wanneer verwacht u dat beide voorschoolse werkvormen (peuterspeelzaalwerk, 
kinderopvang) in Almelo in elkaar geschoven worden en daarmee harmonisatie breed 
wordt gerealiseerd? 
Antwoord. Het afgelopen jaar hebben de kinderopvangorganisaties in Almelo intensief met 
elkaar samengewerkt om de harmonisatie van het peuterspeelzaalwerk en kinderopvang vorm 
te geven. Het initiatief daarvoor ligt primair bij hen. Zij bepalen ook de snelheid waarmee 
e.e.a. wordt gerealiseerd. De portefeuillehouder heeft met hen afgesproken dat ze zelf een 
plan maken hoe deze concreet uitgevoerd kan worden. Daarbij moet rekening gehouden 
worden met de visie IKC van de gemeente, Scholenvisie basisonderwijs van de drie grote 
schoolbesturen en het huisvestingsbeleid van de gemeente Almelo. De verwachting is dat de 
eerste stappen van de harmonisatie vanaf januari 2016 worden gezet en dat dit proces in 2016 
verder uitgewerkt wordt. 
 
4. In uw brief geeft u aan dat de drie grootste schoolbesturen voor primair onderwijs een 
Scholenvisie basisonderwijs hebben opgesteld, dat zij van plan zijn om de komende jaren een 
substantieel aantal schoolgebouwen af te stoten en hun visie op IKC-vorming mede bepalend 
is geweest voor de keuze wélke schoolgebouwen worden afgestoten. “Zij willen binnen de 
IKC’s graag samenwerken met de voorschoolse organisaties in Almelo en zien de regierol in 
ontwikkeling en aansturing per IKC voor het onderwijs weggelegd.” 
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Kunt u nader aanduiden wie de drie grootste schoolbesturen bedoelen met ‘het onderwijs’ als 
het gaat om de regierol rond IKC’s? Moeten we bovenstaande lezen als dat de 
bovenschoolse besturen zelf de regierol zouden willen gaan krijgen over de IKC’s? 
Antwoord. In de gesprekken die de gemeente de afgelopen periode heeft gevoerd met de drie 
grootste schoolbesturen, hebben deze schoolbesturen aangegeven de regierol te willen 
vervullen bij de ontwikkeling en uitvoering van de IKC’s. Hoe ze hieraan inhoud zouden willen 
geven en hoe de scholen hierin een rol hebben is nog niet uitgewerkt. 
In de aanloop naar de IKC vorming zullen de partners met elkaar overeenstemming moeten 
bereiken over het proces van samenwerking en welke rol een ieder daarin gaat vervullen. De 
komende periode zal dit onderwerp van gesprek zijn. 
 
5. Wat is de visie van het college zelf omtrent de regierol rond IKC’s? 
Antwoord. Belangrijk is dat de beheersvorm en aansturing voorwaarde scheppend moet zijn 
aan de realisatie van de doelstellingen.  
Wij  vinden het logisch dat de schoolbesturen een positie vragen in de aansturing van de IKC 
ontwikkeling. Dat past bij de ontwikkeling van het onderwijsveld (BBS, plek scholen in de wijk) 
en doet ook recht aan de substantiële positie die het onderwijsveld heeft in de ontwikkeling 
van de kinderen tot 12 jaar.  
We vinden het belangrijk dat alle deelnemende partijen over de regierol een gedragen 
standpunt formuleren. Dit is een van de belangrijke bespreekpunten in het traject van de IKC 
ontwikkeling.  
 
6. Is het college met ons van mening dat niet alle scholen en/of kinderopvangorganisaties 
(vaak commerciële organisaties) zouden kunnen en/of willen functioneren onder de regie 
van welk een bovenschools bestuur dan ook? 
Antwoord. De drie grote schoolbesturen en de kinderopvangorganisaties hebben aangegeven 
met elkaar de IKC’s te willen ontwikkelen. De intentie tot samenwerking is er en daarmee het 
besef dat alleen door samenwerking de IKC’s tot stand kunnen komen. Dat de praktijk 
weerbarstig kan zijn, is onderdeel van een samenwerkingsproces en dat gaan we met 
positieve verwachtingen aan.   
Overigens,  alle (commerciële) partijen moeten hun eigen afweging maken in het besef dat 
samenwerken betekent dat je water bij de wijn moet doen.  
 
7. Wat is het beleid van het college rond de schoolgebouwen in eigendom van de gemeente 
die nu leeg komen te staan (worden afgestoten voor onderwijs)?  
Antwoord. Deze lege schoolgebouwen worden onttrokken aan de onderwijsbestemming en 
vervolgens gaan we als vastgoed eigenaar op zoek naar een nieuwe bestemming, bijvoorbeeld 
door verhuur of verkoop. De gemeente is in dit traject ook belanghebbende als eigenaar van 
veel gebouwen.  
 
8. U schrijft over de breed gevoelde wens om nu de IKC-ontwikkeling in Almelo gezamenlijk 
aan te pakken het volgende: 
 “Hiervoor zetten organisaties hun verschillen aan de kant en willen ze uitgaande van 
gezamenlijke doelen kinderen van 0-12 jaar in Almelo verder helpen in hun ontwikkeling. Dit is 
bijzonder en het college juicht deze ontwikkeling toe.” 
Ook wij juichen toe dat het belang van het kind centraal staat, en niet het belang van 
bestaande organisaties als doel op zich. Ook wij juichen toe dat verschillen daarbij aan de kant 
worden gezet. 
Echter, dit laat onverlet dat scholen en/of kinderopvang die uitgaan van of juist gebaseerd zijn 
op een unieke identiteit, bijvoorbeeld de christelijke, deze nooit zullen laten vallen, noch 
intern, noch rond personeelsbeleid, noch naar buiten toe uitdragend. Dit zou ook niet 
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wenselijk zijn. Op dit punt kunnen verschillen niet aan de kant worden gezet. Daarom de 
volgende vraag: 
Bent u met ons van mening dat organisaties/scholen binnen een IKC niet gevraagd mag 
worden en van hen ook niet verwacht mag worden hun identiteit aan de kant te zetten, 
niet intern, niet naar buiten toe en niet qua personeelsbeleid? 
Antwoord. Wij respecteren zondermeer de unieke identiteit van organisaties/scholen. De IKC 
ontwikkeling stelt dit niet ter discussie. Bij de inrichting van de IKC’s komen we in deze 
ongetwijfeld vraagstukken tegen die creatieve oplossingen vragen waarbij het respect voor 
alle deelnemers hoog in ons vaandel staat.  
We vinden echter wel dat organisaties met een eigen identiteit niet de IKC ontwikkeling 
moeten tegenhouden. We doen dit tenslotte om waarden die we met z’n allen delen en dat is 
het beste doen voor de Almelose kinderen in de leeftijd van 0 tot 12 jaar.  
 
9. Tenslotte: deze scholen met sterk onderscheidende identiteit hebben vaak geen 
wijkfunctie, maar zijn gericht op en hebben een functie voor de hele stad. Ouders kiezen deze 
scholen en/of voorschoolse opvang niet op basis van welke school het dichtste bij is, maar op 
basis van welke school het beste past bij hun levensvisie en de gewenste opvoeding van hun 
kind. Dit geldt nu al voor bijvoorbeeld christelijke (gereformeerd, evangelisch) en 
antroposofische (vrije) scholen. Voor de toekomst kan dit nog sterker toenemen, niet alleen 
met mogelijk Armeens-apostolisch of islamitisch onderwijs, maar ook met de huidige 
ontwikkeling in het bijzonder onderwijs die de kant lijkt op te gaan dat het voor ouders 
makkelijker gaat worden om scholen te stichten in ook niet religieuze richtingen. De huidige 
visie rond IKC’s is echter sterk gedreven vanuit een geografische wijkaanpak, en niet vanuit 
identiteit. Tegelijkertijd zijn ouders leidend bij de schoolkeuze, en gaat het bij IKC’s toch vooral 
om afstemming en niet om (geografische) afstand? Dit roept de volgende vraag op: 
Wat is uw visie op basisscholen en/of voorschoolse opvang met een wijkoverstijgende 
functie in relatie tot de geografisch gebonden IKC’s? 
Antwoord. De vrijheid van keuze voor ouders blijft overeind, ook met de komst van de IKC’s. 
En hoe dit doorwerkt in de IKC ontwikkeling en hoe we daarmee omgaan zal de komende tijd 
moeten blijken. Alle partijen worden betrokken bij de IKC ontwikkeling en uw vraag zal in dit 
samenwerkingsproces aan de orde komen. 
 
10. Is er ook ruimte voor IKC’s die niet aan een geografische wijk zijn gebonden? 
Antwoord. In de visie IKC (2012) staat dat een IKC een wijkgebonden voorziening is voor 
kinderen van 0-12. Daaraan kunnen alle partners voor 0-12 deelnemen, mits zij kunnen 
voldoen aan de kwalitatieve eisen die aan de partners worden gesteld. Ook scholen met een 
stedelijke functie kunnen deelnemen aan een IKC op wijkniveau.  
Inmiddels hebben we 4 BredeBuurtScholen die doorgroeien tot een IKC en 6 IKC’s in 
ontwikkeling. In Aadorp is op 26 augustus de eerste IKC “opgeleverd”. We hebben hiermee op 
termijn een stedelijke dekking van voorzieningen voor kinderen van 0-12.  
We vinden het bij de visie passen om de IKC’s maximaal wijkgericht te organiseren. Maar in 
een samenwerkingsproces is er altijd ruimte om alternatieve oplossingen aan te dragen. Maar 
die moeten dan wel passen in de uitgangspunten van onze gezamenlijke visie. 
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Een aantal van uw vragen lopen vooruit op de aanstaande IKC ontwikkeling. We hopen met 
deze antwoorden voldoende richting te geven aan de IKC toekomst en wij zien dat met 
vertrouwen tegemoet.  
 

 

Hoogachtend, 

Burgemeester en wethouders van Almelo, 

de secretaris, de burgemeester, 

 


